
Oáza ticha Leopoldovy Hamry 
Téměř každý z nás jel nesčetněkrát z Lubů do Krajkové a dále do Sokolova. A pokaždé míjíme místo, kde 
dříve stávala vesnice Leopoldovy Hamry. Byla v místě, kde dnes vidíme konec vodní plochy vodní nádrže 
Horka.  Osobně si pamatuji, že jsem v domě na snímku v letech 1961 – 62 byl na návštěvě.  
Níže uvedený článek RNDr. Petra Rojíka je odborným a velice zajímavým popisem historie tohoto místa. 
Až tudy příště opět pojedete, vzpomeňte si na tento článek. Již nebudete projíždět neznámým územím. 
Za souhlas s otištěním článku děkuji panu RNDr. Rojíkovi i jménem čtenářů Lubského zpravodaje. 

Jan Kreuzinger 
  
Leopoldovy Hamry jsou romantické údolí v lesích jen 10 km vzdušnou čarou severozápadně od 
Sokolova, za Krajkovou. Ruku na srdce: Co o něm víte? Údolím probíhá málo využívaná silnička, která 
spojuje Krajkovou s Luby a Kraslicemi. Dalo by se říct, ideální místo pro relaxaci a houbaření. 
Leopoldovy Hamry (dříve Leopoldhammer, nářečně Hoama – Hamr) byly vesnicí, ač ji nic nepřipomíná. 
Jak hned uvidíme, její alfou a omegou byl Libocký potok, který se podepsal na jejím vzniku, osudu 
dlouhém šest set let i na jejím zániku. 

Zemědělská usedlost na hartenberském panství 
byla prvně zmíněna 1350 a 1486 pod jmény 
Luphartzsgrun a Liebhardtgrün (Luphartzova či 
Liebhardtova usedlost). My už z dřívějška víme, 
že koncovka –grün znamenala zemědělskou 
usedlost. V příponě –hammer slyšíme rachotit 
buchar. Když si přimyslíme šplouchání potoka, 
klapot mlýnů a šumění lesů, snadno se dovtípíme, 
čím se lidé dříve živili a o čem se bavili.  
Rudní základnou hamru byla železná ruda. 
Pozůstatky těžby jsou dobře čitelné v terénu 
severně od Leopoldových Hamrů na Vysoké 
pasece směrem k Bernovu, kudy prochází svazek 
žil. Linie nebezpečně prosedajících šachtic a štol 

se táhne v délce asi 250 m. Uprostřed ložiska byl vyhlouben povrchový lůmek eliptického půdorysu. Lom 
na svahu byl důvtipně odvodňován 35 m dlouhou štolou, vyraženou z boku, s dobře zachovanou klenbou 
a komunikující s propadem na dně lomu.  
Pro zužitkování dřeva lesů založili Auerspergové nad Hamry panskou sklářskou huť. Říkalo se jí podle 
paní hraběnky Františčina huť. Vyrábělo se tam sklo pro Starckovy minerální závody. Sklářské výrobky 
pak lidé obdivovali v krajkovském muzeu, které vytvářel řídící učitel Christl. Skleněné flakony se 
nacházely po domácnostech. Duhovou sklovinu občas vyplaví Libocký potok z bolševníkového háje na 
ruinách sklárny. 
Energii Libockého potoka využívala kromě hamru a sklárny hned celá řádka mlýnů. V jednom z nich se 
vyráběly i dětské hudební hračky, odtud zvukomalebná přezdívka „Túta-Fabrik“. V roce 1910 si obec 
Krajková postavila v Hamrech elektrárnu. Vyhledávanou atrakcí rodinných výletů byl pramen kyselky 
Saling (Slaný), dokonce s malými lázněmi.  
Později zbylo obyvatelům Hamrů dřevorubectví, paličkování krajek a zemědělství. Lidí tu žilo nejvýš 308 
(rok 1936) v 55 domcích.  

Listopad 

2012 

Ročník XIX Cena 5, - Kč 

Leopoldovy Hamry, mlýn kolem 1960 
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Když bývalí obyvatelé Hamrů směli poprvé po deseti letech navštívit vesnici, odkud byli 1946 vyhnáni, 
našli ještě skoro všechny domy, avšak prázdné, vyrabované, s vytlučenými okny. Jen v údajné lesnické 
škole bylo živo. Píše o tom paní Herta Huber ve vzpomínkové knize Die Grenze ist die alte Gartentür, 
která vyšla 2011. Jiný pamětník, pan Reinhold Erlbeck, o existenci lesnické školy pochybuje, ale 
připouští, že revír sloužil k praktické výuce lesních adjunktů.  

Leopoldovy Hamry zanikly 1967 při výstavbě 
vodní nádrže Horka na Libockém potoce. 
Přehrada Horka byla vybudována 1966-1969 jako 
vodárenská nádrž, která zásobuje Sokolovsko 
pitnou vodou. Podle informací z Povodí Ohře je 
zemní hráz vysoká až 40 m, voda hluboká 34 m, 
nádrž dlouhá 6 km, zatopená plocha rozlehlá 
130 ha a objem vody dosahuje 19 miliónů m3. To 
je vše o dokonale zaniklé obci Leopoldovy 
Hamry.   
Zaniklé Leopoldovy Hamry propůjčily jméno 
přírodnímu parku, který se rozkládá v Krušných 
horách mezi Krajkovou, Kraslicemi a Luby.  

RNDr. Petr Rojík, Ph.D. 
 

Petrův splněný sen Petrův splněný sen Petrův splněný sen Petrův splněný sen     
(vypravování) 

Po posledním akordu mu ruce sklouzly z kláves. Potlesk. Hromový potlesk. Tak přece! Petr nevěřícně 
vstal a ukázal se znovu a znovu. Ty hodiny, dny a roky práce, cvičení i odříkání se naplnily. Má úspěch, 
jeho hudba se lidem líbí. Jak je to dávno, kdy se malý Péťa vyhrabal poprvé na židličku u klavíru a začal 
sahat neohrabanými prstíky na černé a bílé klávesy. Svůj talent zdědil nejspíš po rodičích, kteří hudbě 
zasvětili celý svůj život. Možná právě proto se setkal s jejich nepochopením. Chtěli z něho mít asi kluka, 
který normálně chodí do práce a ve volném čase se věnuje rodině. Vzpomínám si, že když Petr chodil do 
mateřské školy, velice moc si přál k Vánocům klavír. Když paní učitelka otevřela víko od klavíru, 
pozoroval její ruce, jak běhají po klávesách. Po chvíli dokázal písničku podle sluchu zahrát sám. Paní 
učitelka našeptávala jeho rodičům, aby uvažovali o koupi klavíru, ale oni o tom nechtěli ani slyšet.  
Nastaly Vánoce. O to větší bylo jeho zklamání, když pod stromečkem našel spoustu krabic s dárky, ale 
klavír nikoli. Se slzami v oku utekl od vánočního stromku a dárky zůstaly nerozbalené. Tímto okamžikem 
Péťa na hudbu úplně zanevřel. Rodiče byli nejdříve spokojení, ale později začali o svém rozhodnutí 
pochybovat.  
Uplynulo několik let. Petr začal chodit do školy. Byl docela chytrý žák. Byl však stále doma zavřený 
a neměl zájem ani o kamarády, ani o hudbu. Jednou se do městečka nastěhovala nová rodina. Druhý den 
přivedli do školy novou dívku. Sedla si vedle Petra. A jak čas běžel, stali se z nich kamarádi. Když na 
podzim dostala Lenka, tak se nová holka jmenovala, angínu, poprosila paní učitelka Petra, aby jí zanesl 
úkoly. Po vyučování se tedy vydal za nemocnou kamarádkou. Bydlela nedaleko školy. Když stál před 
domem, zaslechl z otevřeného okna hru na klavír. Chvíli naslouchal, pak zazvonil na zvonek u brány. 
Hudba utichla a ve dveřích se objevila Lenka se zavázaným krkem. Když přivedla Petra do svého pokoje, 
chlapcovy oči pohlédly na klavír. Usedl k němu a prsty přejel přes klávesy. Vybavila se mu melodie, 
kterou jim hrávala paní učitelka ve školce. Péťa se nemohl od klavíru odpoutat a tato vášeň mu zůstala 
dodnes. A právě teď přišel okamžik, kdy se jeho sen naplnil a v sále plném publika sklízí bouřlivý 
potlesk.  Tomáš Dinga, 9. třída  
 

Termín poslední konzultace p ři zadluženosti, 
v oblasti sociálních dávek  o.s. Pomoc v nouzi 

15. listopad  9.00 – 11.00 hodin  
Poradenství bude poskytnuto na Městském úřadě v Lubech v prvním patře č. dveří 10.  

Mgr. M. Hrabovská 

Leopoldhammer, malba Konrada Fritsche 
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Pokračování vzd ělávacího kurzu pro dosp ělé osoby se 
zdravotním postižením v Lubech je na obzoru 

V loňském školním roce se při Základní škole v Lubech podařilo ve spolupráci s o.s. Rytmus otevřít vzdělávací 
kurz pro dospělé osoby se zdravotním postižením. Občanské sdružení Rytmus průběh celého kurzu financovalo. 
Původně byla třída naplněna šesti žákyněmi, potom ji doplnil ještě jeden žák. Vesměs se jednalo o osoby se středně 
těžkou mentální retardací. Žáci byli rozděleni do dvou skupin. Do školy docházeli na jednu hodinu týdně. Výuka 
probíhala podle školního vzdělávacího programu pro základní školu speciální a zajišťovala ji speciální pedagožka.  
Osoby se zdravotním postižením tak udělaly další krok ve svém začlenění do běžného života, získaly nové 
poznatky, zdokonalily se v již dříve získaných dovednostech a znalostech.  
V letošním školním roce jsme se snažili o pokračování vzdělávacího kurzu. Bohužel o.s. Rytmus již nadále nemůže 
finančně výuku dospělých podporovat. A v současné legislativě ještě nejsou prošlapané cestičky pro případ, že by 
vzdělávání dospělých osob se zdravotním postižením mohla organizovat běžná základní škola. Ve většině případů 
dospělí jedinci dochází za vzděláním na speciální školy. Proto jsme uvítali vstřícnost náměstka hejtmana pro 
sociální věci Bc. Miloslava Čermáka, na kterého jsme se obrátili se žádostí o finanční příspěvek z prostředků 
Karlovarského kraje, na jehož základě bychom tak mohli vzdělávací kurz otevřít. V politice Karlovarského kraje 
má integrace osob se zdravotním postižením své místo. Za zmínku stojí právě naše městečko. Od 1.7.2010 realizuje 
o.s. Rytmus službu Podpora samostatného bydlení. Tato služba mohla být realizována díky Individuálnímu 
projektu Karlovarského kraje pro oblast poskytování služeb sociální prevence v období let 2008 – 2012, který je 
financován z prostředků ESF prostřednictvím OP LZZ a rozpočtu ČR. V Lubech využívá službu Podpora 
samostatného bydlení nyní 9 lidí s mentálním nebo kombinovaným postižením. Vytvořit podmínky pro samostatné 
bydlení by nebylo možné zrealizovat bez podpory města Luby a Karlovarského kraje. Město Luby poskytlo 
k užívání již 6 nájemních bytů, finančně podpořilo zakoupení dvou kuchyňských linek do těchto bytů. Jedna bytová 
jednotka je po úplné rekonstrukci, a to díky tomu, že Karlovarský kraj v rámci projektu „Udržitelnost dostupnosti 
krajské sítě sociálních služeb Karlovarského kraje“, který je financován z prostředků Evropského sociálního fondu 
prostřednictvím OP Lidské zdroje a zaměstnanost a státního rozpočtu ČR, investoval do oprav a vybavení tohoto 
bytu. S podporou asistentů zvládli noví nájemníci nároky ve zcela změněném praktickém životě: přestěhování 
i zařízení bytů, nákupy, vaření, úklid, samostatné hospodaření s financemi, cestování, péči o sebe a své zdraví, 
návštěvy lékaře a lékárny, vyřizování svých záležitostí na úřadě, možnosti využívat kulturní program v obci apod. 
Jedním z cílů služby je pomoci uživatelům služby včlenit se prostřednictvím různých aktivit do společenského dění 
v místě bydliště. A právě jednou z významných činností se stalo organizování vzdělávacího kurzu pro tyto osoby. 
Začátkem října se na Základní škole v Lubech uskutečnila společná schůzka lidí, kteří mají zájem na tom, aby 
vzdělávání dospělých osob se zdravotním postižením našlo ve vzdělávacím programu lubské školy své místo 
a mohlo být realizováno. Setkání se zúčastnili: náměstek hejtmana Karlovarského kraje Bc. Miloslav Čermák, 

starosta města Karel Kubeš, ředitelka školy Mgr. Jana 
Vrbová, zástupkyně ředitelky školy a místostarostka 
města Mgr. Miroslava Hrabovská, metodička 
o.s. Rytmus paní Lenka Skálová, vedoucí Domova pro 
osoby se zdravotním postižením v Lubech paní Věra 
Josefiová, osobní asistentka Michaela Kašová 
a zastupitel města Bc. Petr Pavlovský. A samozřejmě 
nechyběli ti, o kterých je celou dobu řeč. Na schůzku 
přišli paní Radka Mocňáková, Libuše Meluzinová 
a pan Jindřich Dezort, kteří v loňském roce vzdělávací 
kurz navštěvovali. Donesli ukázat svá portfolia, 
pamětní list o absolvování kurzu a vyjádřili své přání, 
že by chtěli chodit dále do školy a vzdělávat se. 
Všichni zúčastnění si také pochutnali na skvělém 
moučníku, který paní Radka a Líba upekly. 
Tím největším hnacím motorem pro uskutečnění 

vzdělávání osob se zdravotním postižením je právě ohromná chuť a touha těchto lidí „chodit do školy“ a stále se 
zdokonalovat.  
Věříme, že Karlovarský kraj vzdělávací kurz finančně podpoří a Základní škola v Lubech tak bude ve vzdělávání 
dospělých osob se zdravotním postižením pokračovat. Ale již nyní patří poděkování nejen Bc. Čermákovi, 
Bc. Pavlovskému, který jednání s Bc. Čermákem vyvolal, ale i všem ostatním, kteří mají zájem na tom, aby lubská 
škola mohla organizovat kurzy pro osoby se zdravotním postižením 

Mgr. Miroslava Hrabovská, zástupkyně ředitelky ZŠ Luby 
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Žáci naší školy na ukázce dravců  
V měsíci říjnu se žáci naší školy 

zúčastnili speciálního výukového 

programu, který uspořádala 

obecně prospěšná společnost na 

ochranu dravých ptáků Zayeferus. 

Akce se konala na fotbalovém 

hřišti, kde děti měly možnost 

spatřit okolo třiceti druhů 

domácích i cizokrajných dravců. 

Po krátkém a poučném výkladu 

následovaly již skutečné ukázky 

loveckých akcí. Žáci některé dravce viděli přímo v letu a při lovu 

věrohodných maket zvířat. Deváťačka Jana Šístková byla do ukázky přímo 

zapojena. Mohla si zavolat dravce na svou ruku. Součástí programu byla 

i znalostní soutěž o zajímavé ceny. Díky výborné organizaci se představení 

všem moc líbilo.  Mgr. M. Hrabovská 

Senioři se vzdělávali 
Jsem ráda, že se MěÚ v Lubech podařil ve spolupráci s Centrem pro zdravotně postižené Karlovarského kraje 

zorganizovat kurz „Senioři komunikují“. Devět lubských seniorů se tak po pět dní scházelo v počítačové učebně 

lubské školy a seznámilo se se základní obsluhou PC, využitím internetu, používáním elektronické pošty 

a používáním bankovních služeb. 

V závěru kurzu účastníci obdrželi certifikát o jeho úspěšném dokončení. Všichni senioři celý projekt hodnotili 

kladně. Vychvalovali si obdržení manuálu, který jistě při své další práci na počítači využijí. Nyní jim nezbývá, než 

získané zkušenosti a dovednosti upevňovat. Věřím, že je využijí i v každodenním běžném životě.  

Mgr. M. Hrabovská 
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 Historické  kroniky 
města  Luby na internetu 

Jako městský kronikář se zajímám i o historii naší 
obce a nedávno se mi povedlo na internetu objevit 
staré kroniky našeho města. 
A kde se tam vzaly? Pocházejí ze Státního 
okresního archivu v Chebu, kam se postupně 
ukládají i nově napsané kroniky. Dne 8. 4. 2011 
vznikl společný česko-bavorský projekt, který má 
za cíl virtuálně propojit sbírky archivů ze 
Západních Čech a z Bavorska. Tyto fondy byly po 
skončení 2. Světové války a s odsunem německého 
obyvatelstva rozděleny a spousta materiálů se 
dostalo do Německa a z Německa pro změnu 
k nám. Pracovníci všech dotčených archivů z obou 
států postupně zveřejňují jednotlivé kroniky, 
fotografie, matriky a další archiválie široké 
veřejnosti. Celý projekt je dotován z fondů 
Evropské unie programu Cíl 3/Ziel 3. 
Co se týká Lubů, tak je zde přístupná například 
Obecní kronika města z let 1835-1899, Kronika 
fary z let 1840-1945, Kronika Obecné a Národní 
školy z let 1945-1953 a dále několik Obecních 
kronik z 60.tých až 70.tých let. Bohužel u většiny 
kronik psaných před válkou je použit staroněmecký 
typ písma Sütterlin (lidově zvaný Švabach), což 
bylo dáno složením obyvatelstva té doby. 
V archivech se nachází poměrně velké množství 
dokumentů týkajících se přímo Lubů a i dalších 
obcí celých západních Čech i Německa a tak 
nezbývá než čekat, až budou zveřejněny další.  
Adresa stránek je: http://www.portafontium.cz/ 
U odkazu „vyhledávání“ stačí napsat do kolonky 
„místo“ Luby (nebo jinou obec dle zájmu, např. 
Opatov, Výspa, Vackov) a u „typ kroniky“ označit: 
vybrat vše. Poté se již zobrazí jednotlivé odkazy 
na dokumenty. 
Přeji příjemné procházení stránek z historií Lubů, 
ale i dalších obcí z blízkého i vzdálenějšího okolí. 

Tomáš Lenc 
Metyl Balada  
Sotva Ruda protře oči,  

hned ke stánku s lihem skočí.  
Do šrajtofle pohled vrhne  

a úsměv mu na rtech ztuhne.  
V tamním stánku vedle zámku,  

koupil flašku tuzemáku.  
Tak s úsměvem na líci,  
má teď levnou opici.  

Druhý den ho srdce bolí,  
od teď chodí s bílou holí.  

Tomáš Rück, 7. třída 

 

Prodám byt 3+1 v osobním vlastnictví, 
Tovární ul. 745, II. patro, 

podlahová plocha 78 m2, balkon. 
Cena 299.000,- Kč. 

Zájemci volejte na telefon 604 252 740. 

 

 

Inzerce 

Prodám domek v Lubech 
Na Výšinách 505 
Tel.: 736 117 048 

Přijmeme aupairku na hlídání dětí 
(2roční holčička a 3měsíční chlapeček) 

a pomoc při domácnosti do Nového Kostela. 
Těšíme se na životopis s fotkou. 

karieraunas@seznam.cz, 607261448 

Hotel U Špejcharu, 
Kopanina u Nového Kostela 

přijme servírku na plný úvazek 
Výhoda: 

základ němčiny, praxe, flexibilita 
Kontakt: 

354 509 310 nebo angus@angus-kopanina.cz 
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Vyberte si v knihovně 
Kepler, Lars: Hypnotizér. (švédský autor) 
Psychiatr Erik Maria Bark je uznávaný odborník na léčbu traumat pomocí hypnózy. Jedné prosincové 
noci ho probudí zvonění telefonu. Volá mu detektivní inspektor Joona Linna z nemocnice ve Stockholmu 
a prosí ho, aby okamžitě přijel k případu malého chlapce, který je v bezvědomí, ve velmi kritickém stavu. 
Erik je jedinou nadějí, jak může policie chlapce vyslechnout a zjistit, kdo brutálně zavraždil jeho rodiče 
a mladší sestru. Doufají, že vraha vystopují a zachrání jeho starší sestru dřív, než bude pozdě. Erik je 
nucen postavit se tváří v tvář minulosti a vrátit se ve vzpomínkách zpět do časů, kdy jeho profesionální 
život ležel v ruinách a jeho manželství bylo na pokraji zhroucení. Jedině tak má šanci zachránit život 
svému synovi.  
Barbara Erskinová: Stíny na ostrově.  
Sbírka povídek u nás známé a oblíbené britské spisovatelky. V povídkách si autorka pohrává se stručnými 
náznaky, zkratkami, vtipem i s momenty překvapení a dokazuje, že i osudové životní situace lze zachytit 
s milým nadhledem.  
Heda Margoliová-Kovályová: Na vlastní kůži.  
Její mimořádné vzpomínky líčí příběh mladé židovské ženy, která se odhodlává k útěku z koncentračního 
tábora, život v dusné atmosféře padesátých let po boku náměstka zahraničního obchodu vystřídaný 
posléze krutým údělem po mužově popravě končí zklamanými nadějemi roku 1968 a cestou do 
amerického exilu.  
Eva Rolečková: Lucemburská krev.  
Příběh Prokopa a Jošta Lucemburského. Mladičký Prokop přichází ke dvoru císaře Karla IV. na sklonku 
jeho vlády. Má jasnou představu o spravedlivé vládě, ale jen skrovné možnosti ji uplatnit. Tak dlouho 
prožívá lásky, boje, zklamání i triumfy, až je najednou oslněn blízkostí trůnu… 
Michael, Dibdin: Vendeta (Případ komisaře Zena).  
Michael Dibdin je autorem osmnácti románů, jež mu vynesly mezinárodní věhlas a postavení jednoho 
z nejvýznamnějších anglicky píšících autorů kriminálního žánru. Nový případ komisaře kriminálního 
oddělení ministerstva vnitra Zena se točí kolem brutální vraždy čtyř osob v přísně střežené sardinské vile 
výstředního majitele stavební firmy.  

Koncert Stanislava Hložka 
Začátkem října navštívil naše městské kulturní středisko zpěvák Stanislav Hložek, který společně s Petrem 
Kotvaldem tvořil pěveckou dvojici, oblíbenou zejména v 80. letech 20. století. Jejich největší hit Holky z naší 
školky má v paměti snad každý z nás. Vzhledem k tomu, že se v televizi hrál fotbal, v naší zemi probíhaly volby 

a bylo ošklivé počasí, lze návštěvnost koncertu ze strany lubských občanů 
hodnotit jako slušnou. Sálem zazněly mimo jiných písní i známé hity jako 
Bílá královna, Diana, Sanitka, Holky z naší školky a také dvě lidovky, 
které byly zazpívány opravdu skvěle. 
Kromě zpěvu jsme se zpěvákem prošli i jeho profesionální dráhu. Také 
jsme se dozvěděli, že Standa Hložek vyrostl na slivovici. Není divu, vždyť 
pochází ze střední Moravy, kde se pálí hektolitry slivovice. Jako malé dítě 
si každou chvíli odřel koleno nebo loket a maminka ho léčila za pomoci 
kořalky. Vzala kartáček, vydřela mu kameny z kolena. Ránu pak polila 
slivovicí a bylo po bolesti. Taky mu dělala slívový zábal na prsa, protože 
trpěl nemocnými průduškami. Když ho bolelo v krku, musel zázračný 
nápoj kloktat. Od té doby tvrdí, že by slivovice neměla chybět v žádné 
domácnosti, jelikož je to úžasný lék.  
Myslím si, že posezení se Standou Hložkem lze hodnotit pozitivně. 
Upravila bych snad jen poměr mezi mluveným a zpívaným slovem. Nejen 
dle mého názoru bylo místy povídání až přespříliš. Přece jen jsme do sálu 
přišli hlavně proto, abychom si zavzpomínali na zpěvákovy největší hity. 
Ale máme naději, že je uslyšíme v televizi, protože Standa Hložek vyjíždí 
na sólové koncerty, a to i společně s Petrem Kotvaldem. 

Mgr. M. Hrabovská 
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Jak jsme volili v Lubech 
do zastupitelstva Karlovarského kraje 

Okrsek Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů 

1 674 159 23,59 159 151 94,97 
2 1 203 293 24,36 293 277 94,54 
Celkem 1 877 452 24,08 452 428 94,69 

   
V Karlovarském kraji volební účast 31,57 %, v Lubech 24,08 %. 
 
KSČM  29,67 % 
ČSSD  22,66 % 
TOP 09 / Starostové pro KVK  8,17 % 

Alternativa  7,47 % 
SPOZ  6,07 % 
ODS  5,60 % 

 

Inspirace pro dnešní podnikatele? 
Před 71 lety se o nemocné zaměstnance zajímal podnikatel Baťa takto. Dnešní podnikatelé … 

Společenské a kulturní akce v prosinci 
 1. 12. MěKS Luby 20.00 – POUTNÍCI – „COUNTRY VÁNOCE“ 
 1. 12. POUŤ SV. ONDŘEJE 
 14. 12. Kostel sv. Ondřeje Luby 18.00 – VARHANNÍ KONCERT K POCTĚ SV. MIKULÁŠE 

– legendu o sv. Mikuláši přednese Vladimír Matějček, na varhany bude hrát Aleš Bárta 
 15. 12. SETKÁNÍ OBČANŮ U VÁNOČNÍHO STROMU 
 25. 12. Kostel sv. Ondřeje Luby 14.00 – VÁNOČNÍ KONCERT PĚVECKÉHO SBORU 

LUBĚNKA 
Místní senioři platí na kulturních akcích města poloviční vstupné. 
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Zprávy ze zastupitelstva 
♦ Přítomni: pp. Černíková, Hartl, Hrabovská, Kubeš, Knapčík, Pavlovský, Tolar, Šulcek, Valovič    
♦ Zastupitelé schválili pronájem pozemku v kat. území Luby I část p.č. 2552/1 (300 m2), část p.č. 2549 

(cca 325 m2) a část p.č. 2551 (cca 25 m2) panu Ondřejovi Musilovi (všichni pro). Také pro pronájem pozemků 
p.č. 2942/2 (677 m2) a p.č. 2942/3 (177 m2) manželům Novým hlasovali všichni přítomní zastupitelé.  
Zastupitelé schválili pronájem nebytových prostor v objektu č.p. 143 v Chebské ulici panu Schubertovi 
(všichni pro).  
ZM schválilo darovat pozemky části p.č. 142/2 (7m2) a části p.č. 2642 (4m2) dotčené stavbou – rekonstrukcí 
silnice II/218, Krajské správě a údržbě silnic Karlovarského kraje (všichni přítomní pro).  
ZM schválilo záměr prodat pozemek p.č. 1208/3 (618m2) v kat. území Luby I (všichni pro) a pozemek 
p.č. 1791/1 v kat. území Luby I (všichni pro).         

♦  Zastupitelstvo bylo seznámeno s návrhem dohody o úpravě vzájemných práv a povinností mezi vlastníky 
provozně souvisejících vodovodů a kanalizací (jejich částí), kterou musí uzavřít město Luby jako vlastník nově 
budované kanalizace a společnost Chevak Cheb, a. s., vlastník hlavní kanalizační stoky v Lubech a čističky 
odpadních vod, podle ustanovení § 8 odst. 3 zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou 
potřebu, v platném znění. Podepsání této dohody je podmínkou pro vydání kolaudačního rozhodnutí.  
Protože společnost Chevak do této dohody doplnila také ujednání o kalkulaci ceny pro období říjen – prosinec 
2012 a město s některými ustanoveními nesouhlasí a bude o tom ještě jednat jak s ekonomem společnosti, tak 
s představenstvem, doporučil pan starosta schválit Dohodu bez uvedení ceny a kalkulaci ceny schválit jako 
přílohu dohody. ZM návrh dohody v této podobě odsouhlasilo (všichni pro). 

♦ Pan starosta informoval zastupitele o konání valné hromady společnosti Chevak Cheb, a. s. dne 18.10.2012, na 
které by mělo dojít ke zvolení 2 chybějících členů představenstva společnosti. Města a obce vlastnící akcie 
společnosti byly již dříve vyzvány, aby zaslaly svůj návrh na doplnění představenstva, ale dle dopisu 
z 10.9.2012 je nutné návrh zástupce na volbu do představenstva schválit v zastupitelstvu města. Starosta navrhl 
pro volbu Ing. Polidarovou a Ing. Golda. Zeptal se, zda má někdo z přítomných jiný návrh a nechal o návrhu 
hlasovat. Všichni přítomní navrženou Ing. Polidarovou odsouhlasili, návrh na Ing. Golda nepřijali. 

♦ Zastupitelé byli seznámeni s žádostí sdružení DROSERA, Sdružení ochrany přírody a krajiny z Bublavy. 
Sdružení požádalo o finanční příspěvek na pokračování projektu „Záchranná stanice pro handicapované 
živočichy na Bublavě“. Zastupitelé příspěvek odsouhlasili ve výši 3000,- Kč (všichni pro). 

♦ Zákonem č. 174/2012 Sb. došlo k novelizaci zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění 
pozdějších předpisů. Novelizace přinesla některé zásadní změny, hlavně byl rozšířen okruh poplatníků a dále 
došlo ke zvýšení horní hranice sazby poplatku z 500,- Kč na 1000,- Kč (bylo 250 + 250, nově 250 + 750, kdy 
obec musí u částky do max. 750 Kč v obecně závazné vyhlášce provést rozúčtování nákladů na každou osobu 
poplatníka). Výše uvedené změny mají za následek, že pokud budou obce v následujícím kalendářním roce 
chtít nadále vybírat místní poplatek za systém nakládání s komunálními odpady, budou muset vydat nové 
obecně závazné vyhlášky, které budou v souladu s novelizovaným zněním zákona. Zastupitelé dostali 
zpracovanou studii odpadového hospodářství města Luby za roky 2008–2011, analyzující ceny, produkci, 
výnosy a náklady, kterou zpracoval Ing. Lukeš. Na příštím zasedání ZM bude schválena nová OZV o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů. Zastupitelé vzali informaci na vědomí. 

♦ ZM projednalo žádost Klubu důchodců v Lubech o souhlas s použitím části příspěvku od města na občerstvení 
a odsouhlasilo použití max. částky 5000,- Kč z ročního příspěvku na občerstvení (všichni pro). 

♦ Zastupitelé obdrželi výpočet daňových příjmů na roky 2013 – 2015, který vychází z novely RUD a z aktuální 
upravené predikce daňových příjmů zpracovatelem (Ing. Luděk Tesař) a který reaguje na stagnaci výběru daní 
a stagnaci ekonomické situace země. Tento výpočet bude použit při sestavování rozpočtu města na rok 2013, 
který bude projednáván na příštím zasedání ZM. Pokud nebude včas schválen státní rozpočet, nebude možné 
projednat a schválit včas rozpočet města a město tak bude muset na začátku roku 2013 hospodařit podle 
rozpočtového provizoria. Zastupitelé vzali informaci na vědomí. 

♦ Příští veřejné zasedání Zastupitelstva města se koná v pondělí 10. prosince od 16 hodin v budově MěÚ, 
2. poschodí, místnost č. 13. 


